
 

PROTOKÓŁ 6/2019 z posiedzenia  

Komisji Ochrony Środowiska, Rozwoju i Gospodarki  

w dniu 05 czerwca 2019 r. 

 

 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Omówienie sprawy gromadzenia odpadów na terenie byłej żwirowni.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1.  

Otwarcia posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rozwoju i Gospodarki w dniu                                 
05 czerwca 2019 r. dokonał Przewodniczący Komisji Pan Leszek Kruk, która powitał Wójta                        
p. Radosława Sobeckiego oraz członków komisji- lista obecności stanowi załącznik nr 1  do 
protokołu.  

Ad.2.  

Przewodniczący Komisji p. Leszek Kruk poprosił Wójta Radosława Sobeckiego o przybliżenie 

działalności sprawy składowania odpadów w m. Bojanice.  

Wójt uważa, że Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska to instytucja powołana do 
tego, żeby z takimi sprawami walczyć. Jest to obecnie duży problem gmin. Sprawa w Bojanicach 
zaczęła się  w 2017 roku, od zgłoszeń Sołtysa oraz mieszkańców. Firma posiadała decyzje na 
odzysk i rekultywację. Wójt zwrócił się do WIOŚ- Delegatury w Lesznie o podjęcie czynności 
kontrolnych, które stwierdzić miały czy sposób rekultywacji złóż kruszywa naturalnego był 
prawidłowy. Pracownicy WIOŚ przeprowadzali oględziny w terenie, z których sporządzono 
dokumentację fotograficzną. Informowano listownie WIOŚ, że mimo przeprowadzonej kontroli 
nadal są przywożone odpady na teren wyrobisk. Z dniem 16 października 2017 r. Wielkopolski 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska decyzją z dnia 12.10.2017 r. wstrzymał działalność 
przedsiębiorstwa, polegająca na przetwarzaniu odpadów w procesach odzysku, poprzez 
wypełnianie odpadami terenów niekorzystnie przekształconych, ze względu na rażące naruszenie 
zakazu przetwarzania odpadów poza instalacjami lub urządzeniami na terenie wyrobisk po 
eksploatacji złóż kruszywa naturalnego w m. Bojanice. Decyzji nadano rygor natychmiastowej 
wykonalności.  

Wójt wskazał, że pomimo decyzji odpady na teren wyrobisk nadal wożono. Wystosowano 
pismo do mieszkańców Bojanic  informujące, że działalność przedsiębiorstwa decyzją WIOŚ została 
wstrzymana. W związku z czym proszono o niezwłoczne przekazywanie do Urzędu Gminy 
informacji o każdym przypadku przewozu lub wykorzystywania odpadów na terenie wyrobisk. 
Powstał podział wśród mieszkańców, gdzie jedni zgłaszali problem, a inni odmawiali.  Jeszcze dwie 
kontrole miały miejsce w październiku 2017 r. Następnie Główny Inspektor Ochrony Środowiska 
decyzją z dnia 16 kwietnia 2018 r. utrzymał w mocy decyzję Wielkopolskiego WIOŚ z dnia 
12.10.2017 r. Właściciel nie respektował wydanej decyzji i odwołał się do sądu. Po czym WIOŚ 
zwrócił się do Wójta o nakazanie w drodze decyzji usunięcia odpadów z miejsca 
nieprzeznaczonego do ich składowania lub magazynowania na jednej z działek w Bojanicach.                   
Z dniem 19 czerwca 2018 r. wszczęto postępowanie administracyjne w sprawie usunięcia 
odpadów. W toku postępowania odpady z powierzchni zostały przez przedsiębiorcę wywiezione. 
Gmina w  2018 r. wydała decyzję umarzającą postępowanie, od której do SKO odwołał się WIOŚ, 
po czym trafiła do ponownego rozpatrzenia przez Wójta. W związku z powyższym postępowanie 
nadal się toczy. 



Wójt poinformował radnych, że był dwukrotnie u Kierownika WIOŚ  w Lesznie, prosząc                
o pomoc w  rozwiązaniu problemu. Na dzień 12 czerwca br. wyznaczono kolejny termin oględzin. 
Poinformowano WIOŚ, żeby pracownicy brali udział w oględzinach oraz pobrali próbki do badań                 
z terenu. Trzeba rozróżnić, które odpady były wożone zgodnie z zezwoleniem a które nie. Po 
stronie Gminy leży co dalej z tymi odpadami. Na oględziny poproszono posiadacza odpadów                   
o udostępnienie sprzętu. Wójt dodał, że jeśli w wskazanym dniu strony się nie pojawią to 
prawdopodobnie nie wejdziemy na teren. Policja nie może sprawdzić co jest na autach. W związku 
z czym poinformowano Inspekcję Transportu Drogowego. Dnia 02 maja br. miały miejsce liczne 
transporty, których nikt w dzień wolny nie mógł skontrolować. Obecnie dochodzą do gminy 
informacje o kolejnej zmianie właściciela gruntu, co na razie nie ma potwierdzenia w ewidencji 
gruntów. Wójt dodał, że ze strony urzędu gminy to co jest możliwe robimy. Trzeba jednak działać 
w granicach prawa. O każdym sygnale informujemy WIOŚ. Wskazaliśmy o jakie podmioty chodzi 
do kontroli pojazdów dostawczych. Postępowanie zostanie przedłużone. Po stronie Gminy 
pozostaje wydanie decyzji. Poinformowane są różne służby. Spraw jest trudna.  

Przewodniczący L.Kruk wskazał, że na terenie gminy jest kilka innych punktów gdzie 
podrzucane są odpady. Wskazał na zgromadzone hałdy ziemi czy śmieci w lasach. Są to mniejsze 
problemy, na które jednak policja powinna reagować. Dziwi się, że policja nie chce tego problemu 
zauważyć.  

Radny M. Wasiółka podkreślił, że to właściciel gruntu powinien odpowiadać.  
Wójt zapewnił, że jeżeli są nielegalne wysypiska w lasach to będziemy reagować. Będą 

wywieszane fotopułapki. Zwrócimy uwagę na to co jest w naszych lasach.  
Przewodniczący L. Kruk podziękował za naświetlenie i przedstawienie tematu. Zdaje sobie 

sprawę, że  jest to duży problem w Polsce.  
 
Ad.3.  
 

Przewodniczący komisji L. Kruk wskazał, że przy planowanej przebudowie ulicy Dworcowej 
w Krzemieniewie warto by wziąć pod uwagę wprowadzenie zakazów zatrzymywania się na 
wysokości „Nutreny” czy pasażu „Jubilat”. Właściciele powinni zrobić parkingi. W związku tym, że 
droga posiada ciąg pieszo-rowerowy, zdaniem Przewodniczącego nie potrzeba ograniczenia 
prędkości- 70 km mogłoby obowiązywać. Radny wskazał, że na ul. Dworcowej naprzeciwko stacji 
paliw asfalt jest zagięty. Po prawej stronie od dworca jest też zaznaczone, ale od wiosny nic się 
tam nie robi.  

Wójt zapewnił, że zgłosi usterki do Zarządu Dróg Powiatowych w Lesznie.  
Radny A. Banaszak wskazał, że zamiast progów do Czarkowa i Oporówka, już lepsze byłby 

natomiast ograniczenia prędkości.  
Wójt wskazał, na duży problem jaki powstał w Górznie w związku z wnioskiem 

mieszkańców o budowę progów zwalniających. Po kanalizacji wykonawca wylał nowe nawierzchnie 
asfaltowe. Część nierolnicza wsi chce progi a rolnicza nie.  

Przewodniczący L. Kruk wskazał na zarwany teren, przy dojeździe do hydroforni od strony 
ul. Wiejskiej.  
 
W związku z wyczerpaniem tematu zakończono posiedzenie Komisji.  
 
 

 
             Protokołowała:      Przewodniczący: 

 

           Joanna Adamczak                 Leszek Kruk 

 

 
 


